

**Universal Health Coverage with Private Options:
The Politics of Turkey's 2008 Health Reform**

Tim Dorlach & Oya Yeğen

Studies in Comparative International Development

DOI: <https://doi.org/10.1007/s12116-023-09402-2>

Appendix A: Interviews

Table A1: Interviews

Interview	Anonymized Description	Date
Interview 1	Former health ministry bureaucrat	26 January 2019
Interview 2	Former SGK bureaucrat, now hospital industry	29 January 2019
Interview 3	Employer association informant A	31 January 2019
Interview 4	Hospital industry informant	2 February 2019
Interview 5	Former SGK president	4 & 8 February 2019
Interview 6	Health insurance industry informant	8 February 2019
Interview 7	Employer association informant B	20 February 2019

Appendix B: Sources

Source 01: World Health Assembly. 2011. "Sustainable Health Financing Structures and Universal Coverage." May 24, 2011. <https://perma.cc/Q4GL-8369>

Source 02: United Nations. 2012. "Global health and foreign policy." December 12, 2012. <https://perma.cc/36JR-EEWA>

Source 03: United Nations. 2015. "Transforming our world: the 2030 Agenda for Sustainable Development." October 21, 2015. p. 16. <https://perma.cc/QR7R-XCXP>

Source 04: Kim, Jim Yong. 2014. "Speech by World Bank Group President Jim Yong Kim on Universal Health Coverage in Emerging Economies." January 14, 2014. <https://perma.cc/6RY7-A9W2>

Source 05: Sanders, Phillip and Valentina Fuentes. 2022. "Chile Moves to Create a National Health Service." *Bloomberg*, April 22, 2022. <https://perma.cc/7YKA-EPWM>

Source 06: Bahçetepe, Sibel. 2022. "Yeni yılla birlikte milyonları bekleyen tehlike: Prim borcu olanlar sağlık hizmetine erişemeyecek." *Birgün*, December 28, 2022. <https://perma.cc/2TPY-9KFA>

Source 07: WHO. 2023. Universal health coverage (UHC). June 29, 2023. <https://perma.cc/Z43Z-SZW9>

Source 08: Polat, Ali Can. 2023. "Orta sınıf 'özel'den koptu." *Cumhuriyet*, May 29, 2023. <https://perma.cc/EJ83-9KFF>

Source 09: Gall, Carlotta. 2022. "Turkey's doctors are leaving, the latest casualty of spiralling inflation." *New York Times*, February 7, 2022. <https://perma.cc/2FA3-RWBU>

Source 10: AKP. 2003. T.C. 58. Hükümet Acil Eylem Planı (AEP), p. 100. <https://perma.cc/ST8A-XUJD>

Source 11: TÜSIAD. 2004. Ankara Bülteni, 2004-05, June 1, 2004, p. 4. <https://perma.cc/H5JL-G37T>

Source 12: Yeni Şafak. 2004. "27 milyon yoksula sosyal güvence." July 18, 2004. <https://perma.cc/ERD3-2PF9>

Source 13: Kanun No. 5510. Sosyal Sigortalar ve Genel Sağlık Sigortası Kanunu, May 31 2006. <https://perma.cc/9TJR-PFVB>

Source 14: Kanun No. 5754. Sosyal Sigortalar ve Genel Sağlık Sigortası Kanunu ile Bazı Kanun ve Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun, April 17, 2008. <https://perma.cc/9J9X-Z48P>

Source 15: Kanun No. 5510. Sosyal Sigortalar ve Genel Sağlık Sigortası Kanunu, Art. 73. May 31, 2006. <https://perma.cc/9TJR-PFVB>

Source 16: Türk Tabipleri Birliği. 2010. "Sağlıktaki her türlü "tarife"nin, "fatura"nın, "borç senedi"nin, "ilave ücret"in sorumlusu siyasi iktidardır!" December 22, 2010. <https://perma.cc/7GDXZVN3>

Source 17: Türk Tabipleri Birliği. 2012. "Bize Yalan Söylediler! Özel Hastanelerdeki 'İlave Ücret' Yüzde Doksana Çıktı." March 20, 2012. <https://perma.cc/P948-EBFX>

Source 18: Hospital Manager. 2008. "Yirmi Yıllık Özlem Sona Eriyor, Genel Sağlık Sigortası Kapıda." *Hospital Manager*, 1, p. 22- 25. <https://perma.cc/7SG8-UARY>

Source 19: Medimagazin. 2006. "Özel hastanelerden devlete fiyat resti." May 2, 2006. <https://perma.cc/UE7V-TCCZ>

Source 20: Hürriyet. 2007. "SSK'lıya kapıyı kapatma hazırlığı." December 5, 2007. <https://perma.cc/R5ZR-7QKU>

Source 21: Milliyet. 2008. "Özel hastaneler SSK'lılara kapanıyor...", February 29, 2008. <https://perma.cc/8J5V-5YHD>

Source 22: Hürriyet. 2007. "SSK'lıya kapıyı kapatma hazırlığı." December 5, 2007. <https://perma.cc/R5ZR-7QKU>

Source 23: Türk Tabipleri Birliği. 2010. "Sağlıktaki her türlü "tarife"nin, "fatura"nın, "borç senedi"nin, "ilave ücret"in sorumlusu siyasi iktidardır!" December 22, 2010. <https://perma.cc/7GDXZVN3>

Source 24: Tezel, Ali. 2013. "Özel'de fark % 200'e çıkıyor." *HaberTürk*, May 6, 2013. <https://perma.cc/UF3B-BRH8>

Source 25: TÜSIAD. 2004. “Charting the Way Forward: Health Care Reform in Turkey,” p. 131. <https://perma.cc/A3YB-QHJ9>

Source 26: World Bank. 2003. “Turkey: Reforming the health sector for improved access and efficiency,” Washington, DC: World Bank, p. 55. <https://perma.cc/PG8T-UDWZ>

Source 27: Çelik, Hüseyin, Bülent Eren, Dilek İzbudak, Cem Köylüoğlu, S. Haluk Özşarı, and Nevşin Şimşek. 2004. “Tamamlayıcı Sağlık Sigortası”. *Aktüer Dergisi*, 2(1), 3-13. <https://perma.cc/3R7T-L62Y>

Source 28: Özşarı, Haluk S. 2017. “‘Tamamlayıcı Sağlık Sigortası’ süreci ve gelinen nokta.” *SD Dergisi*, 43, 82-87. <https://perma.cc/RR5D-AVCM>

Source 29: Kanun No. 5754. Sosyal Sigortalar ve Genel Sağlık Sigortası Kanunu ile Bazı Kanun ve Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun, Art. 58. April 17, 2008. <https://perma.cc/9J9X-Z48P>

Source 30: Hürriyet. 2006. “SGK Başkanı Teksöz’ün istifa nedeni özerklik.” September 5, 2006. <https://perma.cc/N8EQ-BLDT>

Source 31: Prime Ministry [Başbakanlık, Hazine Müsteşarlığı] (2013). Özel Sağlık Sigortaları Yönetmeliği, *Resmi Gazete*, 28800, October 23, 2013. <https://perma.cc/9EEBMNGT>

Source 32: Hospital Manager. 2008. “Sağlık sektöründe Yönetmenlik Depremi.” *Hospital Manager*, 2, pp. 12-16. <https://perma.cc/2JKS-NL5R>

Source 33: Ministry of Health (2008a). Ayakta Teşhis ve Tedavi Yapılan Özel Sağlık Kuruluşları Hakkında Yönetmelik, *Resmi Gazete*, 26788, February 15, 2008. <https://perma.cc/MF2B-4ZKD>

Source 34: Ministry of Health (2008b). Özel Hastaneler Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik, *Resmi Gazete*, 26788, February 15, 2008. <https://perma.cc/PD49-WFHM>

Source 35: Medimagazin. 2014. “Özel hastane artık sadece doğuda açılabilir.” May 26, 2014. <https://perma.cc/F2Z9-DVBD>

Source 36: Ministry of Health, Health Statistics Yearbooks. <https://perma.cc/XW7L-YFBR>

Source 37: Evrensel. 2013. “Kabinede revizyon: 4 bakan değişti.” January 25, 2013. <https://perma.cc/KQA5-B4SP>

Source 38: Hürriyet. 2013. “Özel hastanelere yüzde 200 zammın içyüzü.” October 23, 2013. <https://perma.cc/8RNJ-DLF4>

Source 39: OHSAD. 2017. “Reşat Bahat, Habertürk’de Noyan Doğan’ın Bakış Programına Katıldı.” January 26, 2017. <https://perma.cc/T69Q-MJ5E>

Source 40: SD Platform. 2012. “Reşat Bahat: SGK 15-20 gün parayı geç ödese batacak hâldeyiz.” June 1, 2012. <https://perma.cc/9YLS-76H6>

Source 41: Medimagazin. 2022. “Kanser tedavisi için ilave ücret alınabilir mi?” August 11, 2022. <https://perma.cc/GNE5-KPHE>

Source 42: OHSAD. 2019. “OHSAD Başkanı Dr. Bahat Habertürk’te Noyan Doğan’ın Konuğu Oldu.” May 17, 2019. <https://perma.cc/6A9Y-ZBC2>

Source 43: Medimagazin. 2013. “Bakanlık özelliklere sezaryen oranını düşürdükçe kadro verecek!” July 22, 2013. <https://perma.cc/45BD-U6FX>

Source 44: OHSAD. 2020. “Özel Hastaneler Turizme Tutundu.” January 28, 2020. <https://perma.cc/E7BF-TLP6>

Source 45: OHSAD. 2017. “SUT Kalemlerinde Düzenleme Şart.” April 28, 2017. <https://perma.cc/6V27-F5PZ>

Source 46: TÜSPE. 2018. “Türkiye’de Özel Sağlık Kurumları Sektörü: Mevcut Durum, Sorunlar ve Çözüm Önerileri”, p. 50. <https://perma.cc/F3HY-GBXT>

Source 47: OHSAD. 2018. “En ‘Sağlıklı Görüşme.” September 16, 2018. <https://perma.cc/74D7-NLRD>

Source 48: Sağlık Aktüel. 2018. “OHSAD Başkanı Reşat Bahat, Sektör Raporu Programına konuk oldu.” July 23, 2018. <https://perma.cc/RNX2-AJY4>

Source 49: SEIS. 2018. “Sağlık Bakanı Dr. Fahrettin Koca'yı Ziyaret Ettik.” September 8, 2018. <https://perma.cc/5U2P-Y5XS>

Source 50: Medimagazin. 2019. “Sağlık Bakanı: SUT’u gider esaslı olmaktan çıkarttım.” November 7, 2019. <https://perma.cc/8Y2V-D2UM>

Source 51: Medimagazin. 2020. “SUT yayımlandı... Artış oranları için Bakan Selçuk 'İyileştirme var' dedi.” March 3, 2020. <https://perma.cc/LX5J-LET9>

Source 52: OHSAD. 2020. “SUT Artışı İçin Teşekkür Ederiz.” March 3, 2020. <https://perma.cc/9VTJ-4ZEC>

Source 53: OHSAD. 2022. “Teşekkür Mesajı”, February 11, 2022. <https://perma.cc/MH7W-XWWB>

Source 54: Türkiye Sigorta Birliği. 2012. “Shaping Our Future: Building Turkey’s insurance and pension fund sector to drive long-term economic growth.” May, 2012. <https://perma.cc/7PDR-S8KT>

Source 55: Prime Ministry [Başbakanlık, Hazine Müsteşarlığı]. 2013. Özel Sağlık Sigortaları Yönetmeliği, *Resmî Gazete*, 28800, October 23, 2013. <https://perma.cc/9EEBMNGT>

Source 56: Türkiye Sigorta Birliği. 2012. “2012 Yılı Faaliyet Raporu”, p. 32. <https://perma.cc/223E-EC67>

Source 57: Türkiye Sigorta Birliği. 2012. “2012 Yılı Faaliyet Raporu”, p. 100. <https://perma.cc/223E-EC67>

Source 58: Türkiye Sigorta Birliği. 2021. “2021 Yılı Sektör Raporu.” <https://perma.cc/EMY4-4KWE>

Source 59: Medimagazin. 2013. “Özel hastanelerin tutunacağı tek dal: Tamamlayıcı sigorta” July 8, 2013. <https://perma.cc/2FPW-4G8A>

Source 60: Sağlık Aktüel. 2018. “Tamamlayıcı sağlık poliçesine sahip kişi sayısı 676 bin kişiye çıktı!” March 28, 2018. <https://perma.cc/4JTU-Q9FM>

Source 61: Türkiye Sigorta Birliği. 2015. “2015 Annual Report”, p. 5. <https://perma.cc/59AK-4DAY>

Source 62: Türkiye Sigorta Birliği. 2015. “Tamamlayıcı Özel Sağlık Sigortası: Dünya Uygulamalarından Örneklerin İncelenmesi ve Türkiye İçin Öneriler Raporu.” İstanbul. <https://perma.cc/3R6C-DEXB>

Source 63: Hürriyet. 2018. “Tamamlayıcı sağlık teşvik edilmeli.” June 3, 2018. <https://perma.cc/NW4E-ATXD>.

Source 64: TUSAP. 2018. “Sağlık Zirvesi Raporu 2018: Sağlıkta Sürdürülebilirlik Vizyon Toplantısı (22 Aralık 2018).” <https://perma.cc/D3L6-YTQ9>

Source 65: Presidency of the Republic of Turkey Presidency of Startegy and Budget [Türkiye Cumhuriyeti Cumhurbaşkanlığı Strateji ve Bütçe Başkanlığı]. Eleventh Development Plan. 2019. <https://perma.cc/W74Y-ENXK>

Source 66: Türkiye Sigorta Birliği. 2016. “2016 Yılı Sektör Raporu”, p. 23. <https://perma.cc/7MBN-R7W7>

Source 67: Hürriyet. 2018. “Tamamlayıcı sağlık teşvik edilmeli.” June 3, 2018. <https://perma.cc/NW4E-ATXD>

Source 68: Social Security Institution (SGK), Social Security Institution Monthly Bulletins. <https://perma.cc/95LM-AXG9>

Source 69: Insurance Association of Turkey (TSB), Insurance Data and Financial Tables, General Insurance Data. <https://perma.cc/5KRG-ZHWP>

Source 70: Erdem, Osman Nuri. 2020. “Sağlık Sistemine İlişkin Yapısal Alanlar”, Sağlık Zirvesi, p. 7. <https://perma.cc/DGL3-7DYC>